
 
 
   

 
 

SKRIFTLIGE UTTALELSER (RESOLUSJONER) 

VEDTATT PÅ UNGDOMMENS FYLKESTING TRØNDELAG 2022 

Resolusjonene er tillegg til arbeidsprogram Ungdommens fylkesting Trøndelag 2022-20232 

              

 

Meget prioritert 

1. UFT ønsker at UFU skal jobbe for bedre tilbud innenfor psykisk helse både på skolen, 

og i unges privatliv. Dette skal blant annet skje via en styrkning av helsesykepleieres 

regelmessige tilstedeværelse, slik at tette bånd preget av tillit og forståelse etableres 

mellom elevene og helsesykepleierne. I tillegg anser UFT det som viktig at psykiske 

helsetilbud utenfor skolen også blir prioritert, for eksempel helsestasjon for ungdom, 

psykisk helsetelefon osv.  

 

2. UFT ønsker at UFU skal aktivt jobbe for klimanøytrale bygg bygd med klimavennlige 

materialer, slik at konstruksjonen av nye bygg ikke forhindrer fylkeskommunen i å 

oppnå sine klimamål.  

 

3. UFT ønsker at UFU arbeider med at fokuset på samers rett til å praktisere sine 

kulturelle tradisjoner, samt aktivt engasjere seg i sin språklige kulturarv, blir styrket. 

For å oppnå dette målet mener UFT at det er essensielt at temaet rundt samers 

rettigheter og kulturelle historie aktivt jobbes med innenfor både skolen og 

sivilsamfunnet, og at UFU bør være en sentral aktør i dette arbeidet.  

 

4. UFT oppfordrer UFU til å samarbeide med Trøndelag fylkeskommune i arbeidet med å 

forebygge at plast kommer på avveie og dermed potensielt påfører skade på både dyr, 

mennesker og natur. Samtidig som de også minner på fylkeskommunen om at de har et 

særskilt ansvar på dette området.  

 

 

https://www.trondelagfylke.no/contentassets/8b6772c7d0684d8b817d2a454fe7516c/arbeidsprogram-ungdommens-fylkesting-trondelag-2022-20232.pdf


 
 
   
 

 

 

5. UFT vil at UFU skal jobbe for at fylkeskommunen skal ha en økonomisk satsning på 

teknologi som omhandler bærekraft.  

 

6. UFT vil at UFU skal arbeide mer med å styrke kortbanenettverket. For å oppnå dette 

bør UFU opprette en dialog med Avinor og andre aktuelle selskap for å sørge for at 

tilbudet blir opprettholdt.  

 

7. UFT ønsker at UFU skal anmode fylkeskommunen om å opprette en arbeidsgruppe 

med den hensikt å utrede muligheten for implementering av alternative 

vurderingsformer (for eksempel mappevurdering) i stedet for dagens 

eksamensordning. Det foreslås at et prøveprosjekt startes opp på samtlige 

videregående skoler i Trøndelag, med utgangspunkt i nevnt arbeidsområde.  

 

8. UFT oppfordrer UFU til å aktivt motarbeide ekskludering og utenforskap i russetiden, 

ved å jobbe forebyggende mot negative holdninger knyttet til studieretning, farge på 

russedress osv. UFT anmoder i tillegg UFU om å jobbe med å synliggjøre rollen de 

kommersielle aktørene spiller i diverse utfordringer knyttet til russetiden. 

 

9. UFT oppfordrer UFU til å jobbe med opprettelsen av et regionalt ungdomskort med 

økt alderstak til 25 år og at alle billetter blir samlet i en app.  

 

10. UFT anmoder UFU om å legge til rette for en ordning som sikrer at elevene kan være 

med i valgprosessen av DKS (den kulturelle skolesekken) sine opplegg på sin skole, 

med den hensikt å styrke elevdemokratiet.  

 

11. UFT oppfordrer UFU til å sikre at hver skole i Trøndelag har en helsesykepleier ansatt 

i fast stilling, med fast arbeidssted på skolen gjennom skoleåret. Helsesykepleiere og 

miljøarbeidere skal ha nødvendig kompetanse til å gi råd og anbefalinger som 

elevene føler at de har nytte av. Det foreslås at det skal være minst 1 miljøarbeider 

per 100 elever. Helsesykepleieren og miljøarbeideren bør ha en aktiv tilstedeværelse 

i klasserommene, for å bygge tillit til elevene og dermed senke terskelen for å 

oppsøke dem hvis man føler det er nødvendig. 



 
 
   

 

 

 

Prioritert 

1. UFT oppfordrer UFU til å aktivt jobbe med kontinuerlig arrangering av gratis og 

rusfrie kulturtilbud, som for eksempel en ungdomskonsert, der transportkostnader 

blir dekket av Trøndelag fylkeskommune. 

 

2. UFT anmoder kommunegruppa i UFU til å gjennomføre en rekke skolebesøk rundt 

omkring i fylket med den hensikt å sikre at ungdom i Trøndelag vet at UFU eksisterer 

og er kjent med arbeidet som UFU utfører.  

 

3. UFT vil at UFU skal jobbe for at tilbudet Trygt hjem til en 50-lapp også blir 

tilgjengelig i de ikke så tettbygde områdene.  

 

4. UFT ønsker UFU skal jobbe for at vedlikehold på skolene foregår ofte og at ingen på 

skolene skal kjenne på kulde eller dårlig luft.  

 

5. UFT vil at det blir utredet flere busstopp for å redusere gåavstand til busstopp langs 

veier uten gangfelt eller ellers fotgjengerfiendtlige veier.  

 

6. UFT vil at UFU skal jobbe for mer miljøvennlig kollektivtransport.  

 

7. UFT vil at UFU skal jobbe for flere fritidstilbud som fokuserer på dyr.  

 

8. UFT vil at UFU skal jobbe for et bedre fylke, der alle kan stille med like krav.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
   

 

 

 

Ikke særlig prioritert 

1. UFT ønsker at fylkeskommunen åpner for muligheten til å opprette bussruter med 

autonome/førerløse busser i distriktet. Disse rutene burde hovedsakelig være rettet 

mot kommuner med store landarealer, men spredt befolkning.  

 

2. UFT vil at UFU skal etterstrebe at alle skoler (barneskoler, ungdomsskoler og 

videregående skoler) har lærere med forskjellige læremetoder og som vil høre på det 

elevene har å si.  

 

3. UFT ønsker UFU skal jobbe for å kunne synliggjøre de ulike kulturene i kommunene. 

 

4. UFT vil at UFU skal jobbe for flere og varierte tilbud på fritiden.  

 

5. UFT vil at UFU skal jobbe for en mer kreativ/praktisk læring.  

 

6. UFT vil at UFU skal jobbe for at alle stedene innen Trøndelag (for eksempel Grong) 

skal bli en del av Trønderbanen.  

 

7. UFT vil at fart på noen veistrekninger revurderes og at det gjennomføres 

kvalitetskontroll av veiene for å danne grunnlaget for denne vurderingen. Men også 

en generell kvalitetskontroll av veien, Statens vegvesen burde ta denne jobben.  

 

8. UFT ønsker UFU skal jobbe for at flere utdanner seg til helsesykepleier og jobbe for 

bedre arbeidsvilkår for dem (lønn, stabilitet osv.).  

 

9. UFT vil at det blir lagt inn en satsing på sykkelveier i distriktene.  

 

10. UFT vil at UFU skal jobbe for varierte tilbud for de som vil være fysisk aktive, men 

ikke ønsker å drive idrett.  

 

11. UFT vil at UFU skal jobbe for at bærekraftige valg skal være attraktive, billige og 

lønnsomme.  

 

 



 
 
   
 

 

 

 

12. UFT har et ønske om at samferdselsavdelingen skal kartlegge 

kollektivtransporttilbudene for alle kommunene for å se hvor tilbudet ikke er 

tilstrekkelig.  

 

13. UFU skal ha som mål å ha oppdaterte og engasjerte lærere på skolen.  

 

 

Nedprioritert 

1. UFT vil at UFU skal prøve å oppnå tilbudet for gratis bind og tamponger i skole; da 

på skoletoalettene på alle toalettene (uansett hvilket kjønn). (Punktet er 

nedprioritert fordi det allerede er vedtatt innført i videregående skoler i Trøndelag. 

Barne- og ungdomsskoler er ikke fylkeskommunens ansvar.) 

 

2. UFT bekymrer seg for det faktum at store deler av fylket opplever utfordringer rundt 

mangel på arbeidsplasser, boliger og fraflytting. UFT ønsker å endre dette, og mener 

at for å kunne ha en spredt bosetting som en del av det grønne skiftet, må vi 

revitalisere fylkene. Noe UFT mener er uheldig når det kommer til tilbud i 

fylkeskommunen så er det at det ofte bare finnes i sentrum av disse kommunene, 

noe som er uheldig for grendene i kommunene. (Punktet er nedprioritert fordi det er 

vagt og vanskelig å ta tak i med konkrete tiltak.)  

 

3. UFU skal bruke Trønderkassa for å støtte bærekraftige prosjekt. (Punktet er 

nedprioritert fordi dette allerede er innarbeidet i retningslinjene for Trønderkassa.) 

 

4. Som et ønske fra UFT skal UFU ha som mål å videreutvikle veiene i Trøndelag til det 

punkt at alle veiene er kjørbare; uten risiko for å skade kjøretøy og folk. (Punktet er 

nedprioritert fordi det er for vagt. Hvordan definerer vi for eksempel kjørbar?) 

 

5. UFT mener UFU må arbeide med det faktum at vi må ha nye løsninger for 

kollektivreising, og det er flere som flytter bort fra distriktene da de ikke lenger kan 

bo hjemme på grunn av utdanning eller jobb som er langt unna. (Punktet er 

nedprioritert fordi arbeidsprogram og øvrige resolusjoner dekker temaet 

kollektivtransport.) 



 
 
   
 

 

 

 

6. UFT mener at ungdomsskoler i regi av kommunene ikke er en praksis som burde 

fortsette, og derfor burde ungdomsskoler føres over til å bli et fylkeskommunalt 

ansvarsområde. Dette for å sikre mer stabile økonomiske forutsetninger for skolene. 

(Punktet er nedprioritert. Redaksjonskomiteen gjør UFT oppmerksom på at denne 

resolusjonen ikke er praktisk eller teknisk sett gjennomførbar for UFU eller UFT. Man 

kan i stedet oppfordre fylkeskommunen til å ytre seg tydeligere overfor kommunene 

om hva man ønsker av ungdomsskolene i Trøndelag for eksempel når det gjelder 

hospiteringsordningen.) 

 

 

Vedtatte tilleggsforslag som ikke var med i prioriteringsprosessen:  

1. Ungdommens fylkesutvalg har lenge hatt psykisk helse som et satsningsområde. 

Problemet med dette er at det er et overordnet tema, med lite konkrete punkter. UFU 

burde starte med et enkelt konkret punkt som HodeBra for å lage et solid grunnlag for 

videre arbeid mot forebygging av psykisk uhelse. 

 

Ungdommens fylkesting 

- Anerkjenner at alle har en psykisk helse. 

- Ser at vi trenger et konkret punkt UFU skal jobbe med. 

 

Ungdommens fylkesutvalg 

- Skal jobbe målrettet med å spre HodeBra. 

- Skal bevisstgjøre at HodeBra passer for alle uavhengig av hvilken psykisk helse man 

har. 

- Skal oppfordre til at helsesykepleier fremmer HodeBra. 

 

2. UFU skal jobbe for at alle offentlige fylkeskommunale bygg skal ha kildesortering. 

 

 

 

 

https://www.hodebra.no/


 
 
   
 

 

 

3. Resolusjon om botsystem i idretten: 

Ungdommens fylkesting  

- Vil utrede hvor utbredt dette problemet er, for at alle skal få muligheten til å delta i 

norsk idrett uten å måtte slite økonomisk.   

- Vil jobbe for å kartlegge, og finne ut:  

o Hvor dette er et problem  

o Hvem som blir utsatt for dette (kjønn, alder og økonomisk bakgrunn)  

o Hvilke straffer som gis.   

- Vil forby slike pengestraffer for barn under 18 år i hele Trøndelag. En debatt er 

allerede skapt i Trondheim, og flere idrettslag finner nå ut om dette er et problem i 

deres avdelinger.   

- Vil på sikt også forby slike pengestraffer i hele Norge.   

- Mener en alternativ straff kan være en annen straff, for eksempel å måtte ta 

armhevinger eller en løperunde rundt banen.   

 

 

 


